
Beretning for årets gang i Grundejerforeningen, Årgab af 1976’s Vejlaug, 

               2023.      

          Vejvedligehold: 

Der har været nogle klager over enkelte huller i vejene, men kun få. Jeg 
har fået vores entreprenør til at køre forbi nogle af dem, når de alligevel 
kører forbi. Skal de køre direkte til en reparation et enkelt sted, vil 
kassebeholdningen hurtigt ramme bunden, det har vi nogle enkelte der 
ikke er forstående over for. 

 Det er jo sådan, at foreningen forestår, på vegne af grundejerne 
vedligehold af vejene. Derfor må jeg præcisere, hvad der står i 
privatvejsloven §44:    

 ”Ejerne af de ejendomme, der grænser til en privat fællesvej, skal 
holde vejen i god og forsvarlig stand i forhold til færdslens art og 
omfang, herunder holde vejen forsynet med forsvarligt afløb. Undtaget 
fra denne forpligtelse er dog ejere, der kan dokumentere, at de ikke har 
vejret til vejen. ”            
Vejlauget vedligeholder vejen, hvor den er beliggende, det resterende 
som beskrevet i lov-indholdet, påhviler grundejeren. 

Yderligere står der i vores vedtægter at: Træer og buske, skal overholde 
de normer der er beskrevet af RKSK, det vil sige, at vejrummet SKAL 
være 4X4 meter.                            
I vore vedtægter § 3, Medlemskab, står der ordret: 

Medlemmerne er forpligtet til at overholde Vejlaugets vedtægter, og leve 
op til målsætningen.  

Vi har flere medlemmer der ikke overholder dette, og med RKSK som 

tilsynsmyndighed, har det åbenbart lange udsigter, før det bliver rettet.  

Vestkystruten: 

Som i sikkert har fået underretning om, ønsker RKSK ikke længere at 
vedligeholde Vestkystruten. Det giver nogle alvorlige udfordringer til 
Vejlauget, idet vi, inden for Grundejerforeningens område, har en del 
grundejere, der ikke er med i Vejlauget, samt at man kan diskutere om 
Vejlauget overhovedet har mandat til, at tage den beslutning, at 
overtage vedligeholdet af de ca 3,9 km grusbelagt natursti, som forløber 
i vores område.  
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Som jeg ser det, burde kommunen melde sin beslutning ud til 
grundejere, som de mener, skal overtage det forøgede vedligehold.       At 
det så senere kan indgå i områdets samlede vejvedligehold, er en 

selvfølge, når og hvis grundejerne beslutter det. 

Sammenslutningen af grundejerforeninger arbejder på, at der RKSK skal 
indkalde samtlige grundejere til et Vejsyn, på samtlige strækninger af 
Vestkystruten, inden endelig afgørelse, om overtagelse kan finde sted. 

Wauu: 

Det er nu mere end 5 år siden at Wauu lage fiber i vores område, der har  

ikke været tilbagemeldinger om huller, efter deres gravearbejde, derfor 

må arbejdet jo være udført rigtig godt. 

Støvbinder: 

Der er bestilt støvbinder ved Mogens Slot, og det vil som sædvanligt, 

blive udlagt slut MAJ, først i JUN. 

 

Det var hvad jeg har at berette om Vejlauget, siden sidste års 

generalforsamling. 

 

Leif S. Andersen 

Formand for Vejlaug. 


